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Dakenscan  -  Stand van zaken

De meest goedkope en groene kWh is deze die we niet verbruiken. De Vlaamse overheid 
investeert in hernieuwbare energie (HEB) en rationeel energiegebruik (REG). Om de 
Europese klimaat- en energiedoelstellingen te behalen, moet iedereen zijn of haar 
steentje bijdragen. Door rationeel om te springen met energie vermindert niet alleen het 
verbruik, maar wordt het milieu eveneens minder belast. Daardoor daalt de 
energiefactuur en de ecologische kost aanzienlijk. 

Het dak blijft een belangrijk aandachtspunt voor de woning. Volgens de cijfers van 2016 
zou bijna één dak op de vijf nog niet geïsoleerd zijn in Vlaanderen. Het goed isoleren 
bespaart heel wat geld en energie.
 
De overheid heeft een belangrijke sensibiliserende rol om de Vlamingen aan te sporen 
om de eigen woning voldoende te isoleren. Een vrij recent instrument is de dakenscan: 
warmtefoto’s van de daken tonen aan in welke mate de daken al dan niet geïsoleerd zijn. 
Hoe groter de warmte-uitstraling, hoe meer warmteverlies door het dak. 

1. Welke steden en gemeenten in Vlaanderen hebben een dakenscan (thermografische 
kaart) op hun grondgebied laten uitvoeren?

2. Wat wordt gedaan met deze gegevens? Op welke manier wordt omgesprongen met 
de privacy van de bewoners?

3. Is het opportuun om de gegevens van alle dakenscans die reeds zijn gebeurd te 
aggregeren op Vlaams niveau? Zo ja, zijn hiertoe reeds stappen ondernomen? Zo 
niet, waarom niet?

4. Is het opportuun om de impact van dakenscans te evalueren? Bijvoorbeeld: worden 
in gemeenten die een dakenscan hebben uitgevoerd meer REG-premies voor 
dakisolatie aangevraagd? 
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1. Heel wat Vlaamse gemeenten hebben de afgelopen jaren op eigen initiatief een 
thermografische kaart laten opmaken. Deze lokale initiatieven worden momenteel niet 
systematisch geïnventariseerd. Er is dus geen overzicht beschikbaar van de tot op heden 
uitgevoerde dakenscans.

2. Meestal wordt de thermografische kaart van het grondgebied online ter beschikking 
gesteld in een vorm die toelaat te zoeken op adres, vergelijkbaar met andere kaarten die 
online beschikbaar zijn. 

3. Er werden nog geen stappen genomen om de gegevens van alle dakenscans te 
aggregeren op Vlaams niveau. Een thermografische kaart is één van de mogelijkheden 
om burgers te informeren over het energiethema, met name over de nood aan 
dakisolatie in situaties met groot warmteverlies via het dak. Daar waar zo’n kaart via de 
site van de gemeente beschikbaar wordt gesteld, zullen heel wat burgers de weg 
ernaartoe al hebben gevonden. Door deze kaarten lokaal aan te bieden, kan de 
gemeente ze ook beter inpassen in de bredere eigen aanpak op het vlak van 
energiebesparing. De recente groei in het aantal lokale besturen dat zo’n kaart opmaakt, 
toont de wil van de steden en gemeenten aan om de burgers bij te staan om hun 
woningen energiezuiniger te maken. Wat mij betreft kan en moet deze rol nog groeien. 
Ook centraal ontwikkelen we tools die door het lokale niveau kunnen worden ingezet met 
het oog op het realiseren van meer energiebesparing en meer hernieuwbare energie. 
Vorig jaar lanceerde ik voor heel Vlaanderen de zonnekaart die op een heel handige 
manier toelaat om na te gaan hoe geschikt een dak is voor zonnepanelen en/of een 
zonneboiler en concreet advies met een kostprijsinschatting biedt. Op dit moment 
concentreren we ons op de ontwikkeling van de woningpas. Deze laatste wordt dit najaar 
in een light-versie gelanceerd en is technisch ontwikkeld op een manier die toelaat om 
informatie uit andere databanken te tonen en om linken te leggen naar andere tools. 
Hierbij wordt gefaseerd over meerdere jaren gewerkt. Op basis van een geplande aanpak 
gebaseerd op regelmatige systematische bevraging van gebruikersbehoeften kan worden 
onderzocht of een koppeling naar deze thermografische kaarten opportuun is. 

4. Je kan uit dergelijke vergelijking meer dan waarschijnlijk geen onderbouwde conclusies 
trekken. In de steden en gemeenten die al langer een dakenscan beschikbaar hebben, is 
het verband met de evolutie in de aanvragen van premies wellicht niet te herleiden tot 
de unieke verdienste van deze kaarten, maar gelinkt aan een bredere aanpak waarbij 
verschillende kanalen en tools worden ingezet. Heel wat dakenscans werden ook maar 
erg recent opgemaakt, vooral in kleinere gemeenten. Voor deze gemeenten is het zeker 
nog te vroeg om de impact op de aanvragen van energiepremies te gaan meten. 


